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Abstract (en)
[origin: US5079458A] PCT No. PCT/EP88/00616 Sec. 371 Date Jun. 20, 1989 Sec. 102(e) Date Jun. 20, 1989 PCT Filed Jul. 8, 1988 PCT Pub.
No. WO89/02184 PCT Pub. Date Mar. 9, 1989.A non-contacting linear drive includes a fixed guidance part constructed as a profile part whose
magnetic material in the vicinity of helixes (3,4) approaches (8,11,17) the latter and, at a distance from the helixes, forms a return path to the next
helix. The rotary part has spaced double helixes, (3,4), a constant magnetic field (7) being produced in the magnetic circuit formed by a double helix
and the magnetic return path. A very simple and economic construction and manufacture are consequently possible. The guidance part (2) can be
constructed as a profile rail (9) or as a tube (10,15) and has window-like recesses (6), corrugations (11,12) or ribs (17). The double helix (1) can
be constructed with permanent magnets (14) placed in the helixes with radial orientation or with permanent magnets (14) provided between soft
magnetic helixes in axial orientation.

Abstract (de)
Es handelt sich um einen berührungslosen Linearantrieb, bei welchem das ortsfeste Führungsteil als Profilteil (2) ausgebildet ist, dessen
magnetisches Material sich im Bereich der Wendeln (3, 4) an diese annähert (8, 11, 17) und im Abstand zu den Wendeln einen Rückschluß zur
nächsten Wendel bildet. Das rotierende Teil weist beabstandete Doppelwendeln (1 bzw. 3, 4) auf, wobei in dem durch eine Doppelwendel und den
magnetischen Rückfluß gebildeten magnetischen Kreis ein konstantes Magnetfeld (7) erzeugt wird. Ein sehr einfacher und wirtschaftlicher Aufbau
und Herstellungweise sind hier realisierbar. Das Profilteil (2) kann als Profilschiene (9) oder als Rohr (10, 15) ausgebildet sein und fensterförmige
Aussparungen (6), Wellen (11, 12) oder Rippen (17) aufweisen. Die Doppelwendel (1) kann mit in den Wendeln mit radialer Orientierung
eingebrachten Permanentmagneten (14) oder mit zwischen weichmagnetischen Wendeln in axialer Orientierung vorgesehenen Permanentmagneten
(14), ausgebildet sein.
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